
Zápis z porady vedení Institutu
komunikačních studií a žurnalistiky,

konané dne 6. 5. 2024

Přítomni:

PhDr. Jakub Končelík, Ph.D.

PhDr. Petr Bednařík, Ph.D.

Doc. PhDr. Jan Halada, CSc.

Ing. Petra Koudelková, Ph.D.

Prof. MgA. Martin Štoll, Ph.D.

Mgr. Jitka Kryšpínová

Ing. Krystýna Dostálková

MgA. Jan Peml, DiS.

Mgr. Anna Shavit, Ph.D.

PhDr. Irena Prázová, Ph.D.

Mgr. Veronika Macková, Ph.D.

Pavla Koterová

Omluveni:
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PhDr. Tereza Klabíková Rábová, Ph.D.

Doc. PhDr. Alice Němcová Tejkalová, Ph.D.

Program:

1) Informace z kateder a součástí

Dr. Končelík informoval o tom, že probíhá druhé kolo výběrového řízení na úpravy
interiérů a redispozici některých místností v budově Hollaru (projekt Ph.D. Infra). Vše
zatím předpokládáme podle původního plánu, odklad je ovšem stále též možný.

Dr. Končelík také uvedl, že se Univerzita Karlova připravuje na novelu
vysokoškolského zákona, která bude upravovat doktorské studium a významně
zvyšovat stipendia pro doktorandy. Náklady na stipendia dle současných
předpokladů UK ponesou fakultní rozpočty, v případě FVS UK rozpočty institutů. Dr.
Končelík se snaží dopočítat, kolik PhD. studentů si v novém systému budeme
schopni na IKSŽ “dovolit”. Předpokládá razantní snížení přijímaných. Pro přijímací
řízení na jaře příštího roku předpokládá, že přijímací řízení nevypíšeme vůbec, aby
se vůbec podařilo proplatit ona případně zvýšená stipendia studentům stávajícím. O
možných způsobech řešení probíhá na FSV UK intenzivní debata.

Dr. Končelík informoval o tom, že dr. Gerardo Costabile Nicolleta čerpá roční
neplacené volno, aby se mohl v Itálii věnovat práci na vědeckém projektu, jenž
vyžaduje jeho plný úvazek.

Dr. Prázová informovala, že ve dnech 20. – 21.5. se knihovna definitivně stěhuje do
Jinonic.

Studijní prostor v Jinonicích je krásný. Objednané časopisy pro institut budou chodit
na podatelnu.

Dr. Prázová také informovala o tom, že CEMES odevzdal analýzu vysílání ČT o krizi
v Izraeli.

Ing. Dostálková informovala, že učebny na Hollaru je možné rezervovat až do 21.6.
kromě učeben 14 a 215. Tyto dvě učebny už se budou vystěhovávat od 18.6.



Dr. Koudelková za MKPR informovala členy vedení IKSŽ o tom, jaké zahraniční
návštěvy katedra v poslední době přivítala. Na konci měsíce ještě dorazí profesorka
z Itálie.

Hodnocení motivačních dopisů na NP SK proběhlo bez problémů.

Prof. Štoll uvedl, že katedra KMS chystá katedrální výlet. Zkušenosti s
docházkovým systémem jsou dobré.

Dr. Macková, která od dubna zastupuje ve funkci doc. Alici Němcovou Tejkalovou
uvedla, že se studenti nepřihlásili do Tvůrčích dílen, protože není nastavený jako
povinný předmět.

Dr. Macková se ptá, zda je v plánu výjezdní zasedání zaměstnanců IKSŽ. Dr.
Končelík by chtěl toto výjezdní zasedání uskutečnit na podzim tohoto roku – cca v
měsíci říjnu.

MgA. Peml uvedl, že už mají k dispozici rozpočet na upgrade Dalletu. Dr. Končelík
vedoucímu RTL poděkoval za dojednání smluvního zakotvení Dalletu s vedením
FSV. Fakulta bude dál platit suport ještě nejméně 3 roky. RTL nyní odevzdalo
přihlášku do výběrového řízení Prahy 1 na streamování zasedání jejich
zastupitelstva.

Dr. Shavit uvedla, že se chystá zpřísnění habilitačního řízení a že všichni kdo se na
habilitaci chystají, ať tento proces ve svém vlastním zájmu urychlí.

Doc. Halada informoval, že další termín schůzky ediční komise bude 17.6.

Doc. Halada je mile překvapen úrovní prací svých studentů – napsali dobře eseje.

Ing Dostálková informovala o tom, že se sbírají nominace na Cenu Arnošta z
Pardubic za vynikající počin ve vzdělávání.

Nový systém docházky funguje.



Dr. Bednařík podal zprávy ze zasedání kolegia, kterého se zúčastnila i paní
rektorka.

Paní rektorka mimo jiné zmínila, že o sjednocení systému známkování na UK již
vedení univerzity neuvažuje.

FSV plánuje nyní několik nových stavebních projektů:

Výstavba Ph.D. infra u nás na Hollaru (uskuteční se letos, případně v roce 2025),
rekonstrukce bývalého univerzitního hotelu v Jinonicích (v roce 2025), kam se pak v
budoucnu (pravděpodobně v roce 2026) přestěhuje děkanát FSV, a následně pak v
Hollaru proběhne velká rekonstrukce (nejdříve cca v letech 2027-2028). Musí na toto
téma ale nejdříve proběhnout diskuse, co by měl Hollar nově nabízet, které by se
aktivně měli zúčastnit zaměstnanci i studenti IKSŽ. Velký zájem bude určitě o
uvolněné místnosti po děkanátu, které projdou rekonstrukcí, aby pak mohly být
využívány všemi instituty (např. jako místnosti pro workshopy).

UK nyní řeší financování velkých stavebních projektů na Albertově a ve fakultní
nemocnici v Hradci Králové.

V případě rekonstrukce Hollaru se chceme nutně vyhnout dotaci spojené s
udržitelností, protože bychom pak byli velice omezeni v možnostech využití
místností.

Příští porada vedení IKSŽ se uskuteční: 3. 6. 2024 ve 12:30 hod. v učebně č.
110

Zapsala: Pavla Koterová

Za správnost: Dr. Jakub Končelík, ředitel IKSŽ


